
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Szám: IV.77-8/2009. 
 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. május 7-én (csütörtökön) 9 óra 15 
perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott ülésérıl. 
 
Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Dr. Gaál 
Zsuzsanna, Dr. Balás Ákos, Fajszi Lajos, Csillagné Szántó Polixéna, Dr. Hadházy Ákos, Horváth 
Jánosné, Horváth László, Kerekes Csaba, Kıvári László, Máté Péter, Tóthi János, Dr. Tóth Gyula 
képviselık  
 
Összesen: 15 fı 
 
Távolmaradását jelezte: Csernus Péter, Halmai Gáborné, Jobban Zoltán, Schoeck Károly, Dr. 
Tóth Csaba Attila képviselı 
  
Ülés közben érkezett: Dr. Horváth Kálmán, Németh Zoltán képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: 
 
                                             Amreinné Dr. Gál Klaudia aljegyzı, 
 Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
 Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
 Leposa Gyula osztályvezetı, 
 Pál József igazgatóság vezetı, 

Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 
 

Meghívottak: Takács Béláné az Egészségügyi Gondnokság vezetıje, 
 Papp gyızı a Humánszolgáltató Központ vezetıje, 
 Rottenbacher Ádám a Szociális Központ vezetıje 
    
Horváth István: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja az ülést. Javasolja, hogy a közgyőlés vegye le napirendjérıl a 107., 76., 111., 106. sz. 
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elıterjesztéseket. Javasolja továbbá, hogy a közgyőlés vegye fel napirendjére a 117. és a 118. sz. 
elıterjesztéseket. 
 
Dr. Hadházy Árpád: Interpellációt intéz az aljegyzıhöz a Bajnai kormány gyermekes családokat 
sújtó intézkedéseirıl, illetve ezek önkormányzati vonatkozásairól. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Bejelenti, hogy Schoeck Károly képviselı úr jelezte távolmaradását. 
 
Dr. Balás Ákos: Javasolja, hogy a közgyőlés vegye le napirendjérıl a 106. sz. elıterjesztést, 
továbbá a Diákétkeztetési Kft. mérlegbeszámolója kapcsán két további napirendi pont  felvételét 
kéri, az egyik a törzstıke változtatása, a másik pedig tulajdonosi hozzájárulás 
kötelezettségvállaláshoz. 
 
Horváth István: Már kezdeményezte a 106. sz. elıterjesztés levételét. Dr. Balás Ákos által 
javasolt további két napirendi pontot pedig a mérlegbeszámoló tárgyalásának keretein belül is 
meg tudják oldani, tehát véleménye szerint nem szükséges külön napirendi pontként tárgyalni 
ezeket.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Kérdést intéz Leposa Gyula osztályvezetı úrhoz a Vasvári utca új forgalmi 
rendjével kapcsolatban. 
 
Ilosfai Gábor: Bejelenti, hogy Halmai Gáborné képviselı asszony nem tud részt venni az ülésen. 
Interpellációt intéz a polgármester úrhoz: „Meddig szemét a hulladék?” címmel. 
 
Kıvári László: Kérdést intéz Leposa Gyula osztályvezetıhöz a vízelvezetık pályázati 
feltételrendszerével kapcsolatban. 
 
Máté Péter: Interpellációt intéz a polgármester úrhoz a Vasvári utca egyirányúsításával 
kapcsolatban. 
 
Kerekes Csaba: Jelzi, hogy Csernus Péter képviselı nem tud részt venni az ülésen. 
 
Horváth István: Bejelenti, hogy Jobban Zoltán képviselı úr írásban jelezte távolmaradását. 
 
Dr. Tóth Gyula: Kérdést intéz az aljegyzıhöz: „Védekezhetünk-e az allergiát okozó bizonyos 
tényezık ellen, és védekezhetünk-e a fentrıl jövı áldás ellen?” címmel. 
 
További hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a 107., 76., 111., 106. sz. elıterjesztések napirendrıl való 
levételére vonatkozó javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı - 16 igen 
szavazattal elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a 117., 116., 118. sz. elıterjesztések nyilvános ülésre történı felvételét, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı - 16 igen szavazattal elfogadott. 
 
Dr. Horváth Kálmán 9 óra 30 perckor megérkezett az ülésterembe, jelen van 17 fı képviselı. 
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Szavazásra teszi fel a teljes napirendet, melyet a közgyőlés - melynek létszáma 17 fı - 17 igen 
szavazattal elfogadott, és a következı napirendet állapította meg: 
 
 

Napirend 
 
 
1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyőlésének …./2009.(…) rendelete a 

2008. évi költségvetés végrehajtásáról (tervezet) 
  (110. sz. elıterjesztés) 
  Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
2./ Javaslat a „Szekszárd Város Bora” 2009. évi elismerésének odaítélésére 
 (101. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Kıvári László a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elnöke 
 
3./ Beszámoló a Szekszárdi Humánszolgáltató Központ és a „Szekszárd és Környéke 

Alapellátási és Szakosított Ellátási Társulás” mőködésének 2008. évi tapasztalatairól 
 (95. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
4./ Beszámoló a Szociális Központ 2008. évi tevékenységérıl 
 (98. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
5./ Beszámoló a Központi Ügyeleti Társulás 2008. évi mőködésérıl és pénzügyi helyzetérıl 
 (112. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
6./ Javaslat a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi ügyeleti díjak 2009. évi emelésére 
 (113. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
7./ Beszámoló a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérségi Társulás 2008. évi munkájáról  
 (107. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
8./ Javaslat a szavazatszámláló bizottságok póttagjainak megválasztására 
 (109. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné Dr. Gál Klaudia aljegyzı    
 
9./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közbeszerzési Szabályzatára 
 (45. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
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10./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Költségvetési Elszámoló 
Szervezetének 2009. évi Közbeszerzési Szabályzatának jóváhagyására 

 (81. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester  
 
11./ Javaslat közoktatási, mővelıdési és sportintézmények alapító okiratának módosítására 
 (96. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
12./ Javaslat szociális intézmények alapító okiratainak módosítására 
 (93. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
13./ Javaslat a Költségvetési Elszámoló Szervezet, az Egészségügyi Gondnokság, és a 

Tőzoltóság alapító okiratának módosítására 
 (99. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
14./ Javaslat külterületi ingatlanok értékesítésére 
 (100. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Szeleczki József igazgatóság vezetı 
 
15./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2009. évi közbeszerzési 

tervének módosítására 
(117. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester    

 
16./ Közgyőlési jóváhagyás Magyarkanizsa község tisztaságfenntartás kommunális 

tevékenységének végzésére kiírt pályázaton való részvételre 
(118. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Ács Rezsı alpolgármester 

 
17./ Beszámoló a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés között 

történt fontosabb eseményekrıl  
 (97. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
18./ Tájékoztatók: 

- Tájékoztató a diszpécserszolgálat tapasztalatairól 
 tájékoztató2 
- Tájékoztató a városüzemeltetési, beruházási és felújítási elıirányzatok I. negyedéves 

felhasználásáról 
tájékoztató1  
  

19./ Interpellációk, kérdések 
- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyzıhöz a Bajnai kormány gyermekes családokat 

sújtó tervezett intézkedéseirıl, illetve ezek önkormányzati vonatkozásairól. 
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- Máté Péter interpellációja Leposa Gyula osztályvezetıhöz a Vasvári utca egyirányúsításával 
kapcsolatban. 

- Ilosfai Gábor interpellációja Horváth István polgármesterhez: „Meddig szemét a hulladék” 
címmel. 

- Dr. Gaál Zsuzsanna kérdése Leposa Gyula osztályvezetıhöz a Vasvári utca forgalmi 
rendjének változásával kapcsolatban. 

- Dr. Tóth Gyula kérdése az aljegyzıhöz: „Védekezhetünk-e az allergiát okozó bizonyos 
tényezık ellen, és védekezhetünk-e a fentrıl jövı áldás ellen?” címmel 

- Kıvári László kérdése Leposa Gyula osztályvezetıhöz a vízelvezetık pályázati 
feltételrendszerével kapcsolatban. 

 
 
ZÁRT ÜLÉS: 
 
 
20./    Szekszárdi Víz- és Csatornamő Kft. 2008. évi mérlegbeszámolója  

(102. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
Elıadó: Artim Andrásné a Szekszárdi Víz-és Csatornamő Kft. ügyvezetı igazgatója 
    Ács Rezsı FB elnök 
    Ribling Júlia könyvvizsgáló 
 

21./  ALISCA TERRA Regionális Hulladékgazdálkodási Kft. 2008. évi mérlegbeszámolója
 (103. sz. elıterjesztés) 

Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
Elıadó: Artim Andrásné az ALISCA TERRA Kft. ügyvezetı igazgatója  
    Kıvári László FB elnök 
    Simon Józsefné könyvvizsgáló 

 
22./   Szekszárdi Vagyonkezelı Kft. 2008. évi mérlegbeszámolója  

(104. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester  
Elıadó: Dr. Kiss Gyula a Szekszárdi Vagyonkezelı Kft. igazgatója 
    Kerekes Csaba FB elnök 
    Simon Józsefné könyvvizsgáló 
 

23./    Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. 2008. évi mérlegbeszámolója  
(105. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
Elıadó: Bay Attila a Szekszárdi Diákétkeztetési Kft. ügyvezetı igazgatója 
    Dr. Balás Ákos FB elnök 
    Simon Józsefné könyvvizsgáló 
    

24./ Javaslat könyvvizsgálói feladatok ellátására 
 (115. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
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25./ Javaslat szociális és gyermekjóléti ügyekben benyújtott fellebbezések elbírálására 
 (94. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
26./ Javaslat díszpolgári cím adományozására 
 (91. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Haag Éva alpolgármester    
 
27./ Javaslat megyei díjak adományozására 
 (92. sz. elıterjesztés) 
 Elıterjesztı: Dr. Haag Éva alpolgármester    
 
28./ Javaslat az önkormányzati részvételő KT. Dinamic Kft. társasági szerzıdésének 

jóváhagyására 
(116. sz. elıterjesztés) 
Elıterjesztı: Horváth István polgármester    

 
 
 

1./ Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgy őlésének …./2009.(…) 
rendelete a 2008. évi költségvetés végrehajtásáról (tervezet)  

  Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 

Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság tárgyalásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Fajszi Lajos: A Sport, Ifjúsági-és Civil Szervezetek Bizottsága elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság tárgyalásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Pál József: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Cseke László: Ismerteti a könyvvizsgálói véleményezését. 
 
Ács Rezsı: Teljesen új szemlélető beszámoló van a közgyőlés elıtt, amely sokkal több 
információt tartalmaz, mint az eddigiek. Azok a célkitőzések, amelyeket a költségvetési 
koncepció készítésénél megfogalmaztak, nagyrészt teljesültek, és a város elindult a 2006. évben 
meghatározott úton. Az a mutatószám, amely az adott település gazdálkodását mutatja, az a 
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mőködési bevételek és mőködési kiadások egymáshoz való viszonyulását mutatja. A 
racionalizálási intézkedések hatásai már a 2008. évben jelentkeztek, ami azt jelentette, hogy a 
mőködési célú bevételek meghaladták a mőködési célú kiadásokat, így a mőködésre fordítandó 
összegekbıl már beruházások finanszírozására is tudott fordítani az önkormányzat. A 2008-ban 
kibocsátott kötvény felhasználására nem volt szükség, így át tudták tolni ennek a felhasználását a 
2009. évre, továbbra is szem elıtt tartva azt, hogy kizárólag beruházásokra fogják fordítani ezt a 
fajta forrását az önkormányzatnak. A 2008-ban befejezett gazdasági intézkedések hatására az 
önkormányzat elérte azt az optimális szervezeti állapotot, amellyel most már hosszú távon tudják 
stabilan mőködtetni a várost. Az önkormányzati mőködésnek nem tesz igazán jót, ha a 
kormányzat állandóan a helyi iparőzési adó eltörlését lebegteti, hiszen 18%-os forrást jelent a 
költségvetésben ez az adónem. Igyekeznek olyan gazdasági környezetet biztosítani amellyel a 
tıkevonzó képességét fenn tudják tartani a városnak. Nehéz év volt a 2008. év, a 2009. év pedig 
még nehezebb lesz. Az önkormányzat nem vont el forrást a gazdasági társaságaitól a 2008. 
évben.  
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Ilosfai Gábor: A könyvvizsgáló úr jelezte a véleményezésében, hogy az önkormányzat 
kötelezettségvállalásai nem lépték túl az engedélyezett mértéket. Pontosan mekkora ez a mérték? 
Az átszervezéssel kapcsolatban annyira nem tiszta a helyzet, hiszen az önkormányzat perben áll 
minden fronton a másik féllel, akiket kiszerveztek. A kötvénykibocsátást vissza kell fizetni. 
Hosszú távon ki lehet ezt fizetni?  
 
Dr. Cseke László: Az átszervezéssel kapcsolatos jogviták nem olyan horderejőek, amelyek az 
önkormányzat pénzügyi helyzetére relevánsak lennének. Az önkormányzat 
kötelezettségvállalásai kapcsán elmondja, hogy ez a mérték a helyi adóbevételeket és az érvényes 
kötelezettségvállalásokat tekintve magas összeg, de ezt nem kell az önkormányzatnak 
kihasználnia, mert a kötvénykibocsátás mértéke egyáltalán nem az az összeg, amely a város 
gazdasági és pénzügyi teherbíró képességét komolyabban igénybe venné, annál is inkább, mert a 
kötvénykibocsátásnak a kötelezettségvállalás számításánál mindig csak az éves törlesztı 
kötelezettségét kell figyelembe venni. 
 
Pál József: Valóban nıtt a kötelezettségek részaránya, amely azonban nem éri el a 12%-ot, ez 
addig viselhetı, amíg nem éri el a kritikus pontot, amely 70%. A likviditási mutató 2008. évben a 
korábbi évhez viszonyítva 170%, a készletek nélküli likviditási mutató 174 %. Ha a likviditási 
mutató az 1-t eléri, vagy meghaladja, akkor biztonságos és gazdaságos a mőködés. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A helyi önkormányzatokról szóló törvény alapján a hitelfelvételi 
korlátja az önkormányzatnak 1.749 millió Ft. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Ilosfai Gábor: „Köszönöm Polgármester úr, én csak egy nagyon rövidet, nem akarom  a vitát  
túlságosan felhevíteni, de sajnos ez általában nem szokott sikerülni, de azt mindenképpen el kell 
mondani, azt, hogy  az elıttünk lévı zárszámadás nem sokban különbözik a múlt hónapban  
tárgyalt  utolsó módosítástól és az akkor az általam feltett kérdésre, vagyis, hogy  a helyi bevétel 
hogy fog alakulni, mert láthatóan erre a bázisra lett tervezve a 2009-es év, akkor azt a választ 
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kaptam a  könyvvizsgáló úrtól és az alpolgármester úrtól is, hogy ez még pozitív irányban el fog 
változni. Ehhez képest ez majdnem fillérre ugyanannyi, tehát látható az, hogy a 2009-es évben a 
helyi adóbevétel kicsit túl lett tervezve.  Innentıl kezdve igazából ennek a mostani  
zárszámadásnak a tárgyalásakor  nem is elsısorban  konkrétan ezt az elıttünk lévı papírt kell 
figyelembe venni, hanem azt, hogy pontosan ez milyen utat mutat  a jövıben  az önkormányzat 
részére. És én itt látok  igazából veszélyt  hiszen bázisnak  veszünk  adatokat, amikrıl kiderül, 
hogy nem igazak, elhangzanak a vitában adatok amikrıl kiderülnek, hogy nem igazak,  kiadási 
oldalnál kiderül, hogy  pozitívként állítottunk be olyan dolgokat, hogy pld. az átszervezések  
megtakarításokat jelentenek, miközben  látható, hogy már  másodfokon is az egyik  per el is van 
veszítve. Ez már több tízmillió forintos  extra kiadást is jelenthet az önkormányzatnak,  ez a 
2009-es évben tervezve nem volt, illetve ezt csak a híradásokból lehetett hallani és ha ezek az 
állítások igazak, amik a médiumokban elhangzottak, hogy  ezek a perek negatívan befolyásolják 
az önkormányzat „pályázó képességét” akkor ez bizony nagyon súlyos gondokat fog okozni. 
Tehát én azt gondolom, hogy a 2008. évi zárszámadást ha ebbıl a szempontból nézzük meg, 
törvényesség szempontjából természetesen a számok  a tartalomnak megfelelnek, és ezt a  
Pénzügyi Bizottság is megvizsgálta és  a határozati javaslatában rögzítette is, ezt mi nem is  
vitatjuk, de ezzel együtt, és az általam elmondottakkal együtt  ezt a zárszámadást az MSZP–
frakció nem tudja elfogadni.  
Köszönöm szépen.” 
 
Horváth István: Kéri, hogy vegyék komolyan a képviselıi munkát. A képviselı úr nem veszi 
komolyan: demagóg módon folyamatosan provokál, csúsztat, nem mond igazat. Nem a 
konstruktív ellenzékiség az ami szerepet játszik a ténykedésében, hanem a zavarkeltés és a 
félremagyarázás. Azt mondani, hogy 2009-ben az adóbevételek túl vannak tervezve, ezt ilyenkor 
még nem lehet kijelenteni. Visszautasítja azt, hogy a kollégái adataira azt mondja, hogy nem 
igazak. Csúsztatás az, hogy a médiából azt hallja a képviselı úr, hogy a város elesik a pályázati 
támogatásoktól a munkaügyi perek miatt. A pályázatokból semmilyen munkaügyi per nem fogja 
kizárni az önkormányzatot. A Regionális Fejlesztési Tanács kiemelten támogatja a 
városrehabilitációs programjukat. Visszautasítja azt is, hogy az önkormányzatot kizárnák a 
pályázatokból a munkaügyi perek miatt. A fejlesztések legnagyobb akadálya a kormány és nem 
az önkormányzatok. 
 
Ács Rezsı: Kéri, hogy vizsgálják meg milyen jogorvoslati lehetıség van a képviselı úr által 
elmondottakkal kapcsolatban. A helyi adóbevételek tarthatóak lesznek.  
 
Horváth István: Kéri, hogy a jövıben mőködjön együtt az ellenzék. 
 
Kerekes Csaba: Bizonyítsa be a képviselı úr az általa állítottakat, vagy mondja el, hogy 
tudatosan hamisat állított. Indítványozni fogja az önkormányzat jogi lépéseit.  
 
Horváth István: Voltak nehézségei a városnak, és lesznek is, de el tudják látni a feladatokat, és 
tudják biztosítani a fejlesztésekhez a forrásokat. 
 
Ilosfai Gábor: Azt mondta, hogy a zárszámadás tartalmával, és a benne lévı számokkal nem 
vitatkoznak. A Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezetet megvizsgálta, és a benne lévı számok 
valósak, és tartalmában helyesek. A hivatalt nem támadta.  A helyi adóbevételekre mondta, hogy 
azok nem fognak teljesülni, és hogy valótlan állítások hangoztak el.  
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Horváth István: Szó szerinti jegyzıkönyvet kér készíteni a képviselı úr hozzászólásából. 
 
Ács Rezsı: Javasolja a közgyőlésnek, hogy legkésıbb az év végéig vizsgálja felül a 
vagyonrendeletét olyan szempontból, hogy az önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok ne 
legyenek értékesíthetıek. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a május végi közgyőlésre készüljön elıterjesztés ezzel 
kapcsolatban, és a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság, valamint a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
is foglalkozzon ezzel. 
 
Kerekes Csaba: Felszólítja Ilosfai Gábor képviselı urat, hogy vonja vissza azon állítását, hogy az 
önkormányzat Európai Uniós fejlesztési pénzektıl fog elesni. Vagy pedig bizonyítsa be az 
állítását. 
 
Ilosfai Gábor: „Köszönöm Polgármester úr, mindenek elıtt a Kerekes Csaba képviselı úrnak. Az 
a baj, hogy csak válaszolni tudok egy percben Azt amit mondtam, hogy a médiából azt hallottam, 
hogy az EU-s  pályázatoktól az önkormányzat  elesik, ezt az önkormányzattal  perben álló  jogi 
képviselı  nyilatkozta, és ı állította ezt, én ezt  tıle hallottam. Igen én ezt állítom teljesen, azt 
hogy én ezt hallottam: tény. Egy. Kettı: nem gondolnám, hogy az MSZP-Frakció  az 
átszervezések ellen lenne, az átszervezések  mikéntjével van problémánk,  és a költségvetéssel 
kapcsolatban pedig annyi a gond, hogy az átszervezések történtek, annak jelenleg úgy tőnik 
lesznek pénzügyi következményei, hiszen, ha igaz az, hogy több tízmilliós kártérítéseket kell 
kifizetni akkor erre valami alapot, tartalékot kellett volna  képezni.  Ezért ez a költségvetés 
szempontjából fontos. Nem hiszem, hogy az MSZP a racionalizálás ellen lenne, hiszen azt 
gondolom, hogy a mai világban  aki a racionalizálást megkérdıjelezi, az  homokba dugja a fejét 
és az nem mi vagyunk. Demagógia szempontjából azt mondom inkább a FIDESZ pártvezetése 
fele kellene nézni, nem hiszem, hogy én lennék demagóg. 
Köszönöm szépen.” 
 
Horváth István: Volt tapasztalat arról, hogy hogyan lehet szerencsétlenül átszervezni egy 
intézményt, pontosan a Garay János Általános Iskoláról van szó. 
 
Kerekes Csaba: Javasolja, hogy zárják le a vitát. Szó szerinti jegyzıkönyvet kér biztosítani 
Ilosfai Gábor utolsó hozzászólásáról is. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel Kerekes Csaba javaslatát a vita lezárására vonatkozóan, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 15 igen szavazattal, 1 nem szavazat és 1 
tartózkodás mellett elfogadott. 
Szavazásra teszi fel a rendelet-módosítást, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 14 
igen szavazattal, 2 nem szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadott, és megalkotta a következı 
rendeletét: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város  Önkormányzata 
Közgyőlésének 16/2009.(V.11.) rendelete  
a 2008. évi költségvetés végrehajtásáról 
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 (A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét 
képezi.) 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 14 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

80/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Az önkormányzat és felügyelete alá tartozó 
intézmények 2008. évi belsı ellenırzése 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a helyi önkormányzatok és szerveik, a 
köztársasági megbízottak, valamint egyes centrális 
alárendeltségő szervek feladat- és hatásköreirıl szóló 
1991. évi XX. törvény 138. § (1) bek. g) pontjában 
kapott felhatalmazás alapján, figyelemmel a helyi 
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 
92. §-ában foglaltakra, valamint a költségvetési 
szervek belsı ellenırzésérıl szóló 193/2003. (XI.26.) 
Korm. rendeletben meghatározottakra az 
Önkormányzat és felügyelete alá tartozó 
intézmények 2008. évi belsı ellenırzésérıl szóló 
tájékoztatót tudomásul veszi és elfogadja. 

 
Határidı: 2009. május 7. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Kerekes Csaba 10 óra 35 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı. 
 
2./ Javaslat a „Szekszárd Város Bora” 2009. évi elismer ésének odaítélésére  
 Elıterjesztı: Kıvári László a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elnöke 
 
Horváth István: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata méltó módon kívánja a borászok 
megbecsülését biztosítani. 
 
Kıvári László: Ismerteti az elıterjesztést. A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság a következı 
határozatot hozta: a bizottság javasolja a Közgyőlésnek, hogy fejezze ki elismerését az alábbi, 
közelmúltban rendezett borversenyeken díjakat nyert szekszárdi borászok részére: 
 
1. Szekszárd Borvidéki Borversenyen különdíjat nyert 

 
- Legjobb vörösbor:  Takler Pince Kft., Cabernet Franc Reserve 2006; 
- Legjobb bikavér: Takler Pince Kft., Bikavér Reserve 2006; 



 11 

- Legjobb kadarka: WCSP (Wekler Családi Pince) Borkereskedés Kft., Kadarka Selection 
2007; 

- Legjobb kékfrankos: Takler Pince Kft., Kékfrankos Reserve 2007; 
- Legeredményesebb fiatal borász: Gyuricza Dániel; 
- Legeredményesebb borászat: Takler Pince Kft.; 
- Legeredményesebb kistermelı: Trieber Géza; 
- Legjobb hordós bor: Fritz Pincészet Cabernet Sauvignon barrique 2007; 

 
2. Monde Selection nemzetközi borversenyen aranyérmet nyert: 

 
- Bodri Pince, Szekszárdi Optimus Cuvée 2006; 
- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi Cabernet Franc 2007; 
- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi Merlot 2006 

 
3. Challenge du Vin Bordeaux 2009. nemzetközi versenyen díjat nyert: 

 
Arany érem: Heimann Barbár Cuvée 2006; 
 
Ezüst érem:  
- Mészáros Pince, Bikavér Reserve 2006; 
- Sebestyén Kft., Szekszárdi Kékfrankos válogatás 2006; 
- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi Merlot 2006; 

 
Bronz érem: Tüske Pince, Szekszárd Cabernet Franc 2007 
 
4. Cannes-i rosé világversenyen díjat nyert: 

 
Dúzsi Tamás 3 arany érem, 1 ezüst érem 
 
5. XI. Országos Takarékszövetkezeti Borversenyen díjat nyert: 

Arany érem 
 
- Bodri Pincészet,  Szekszárdi Kékfrankos Selection; 
- Bodri Pincészet, Szekszárdi Kékfrankos; 
- Bodri Pincészet, Szekszárdi Optimus Cuvée 
- Baron von Twickel Szılıbirtok, Baronesse Tereza Szekszárdi Cuvée; 
- Baron von Twickel Szılıbirtok, Domaine Gróf Zichy Szekszárdi Cabernet Sauvignon 

Barrique 
- Németh Család Szekszárd, Szekszárdi Cabernet Sauvignon 

„Legeredményesebb pincészet 2009.” különdíj: Bodri Pincészet. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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81/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
 „Szekszárd Város Bora” 2009. évi elismerésének 

odaítélése 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Szekszárdi Hegyközség, valamint a 
Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság javaslata 
alapján a „Szekszárd Város Bora” 2009. évi címet a 
Mészáros Borház és Pincének ítéli 2007. évjáratú 
Kékfrankos bora elismeréseként. 
  
Határidı: 2009. május 7. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
A polgármester szavazásra teszi fel a Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság javaslatát, melyet 
a közgyőlés – melynek létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı 
határozatot hozta: 
 

82/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Elismerés a szekszárdi borászok részére 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elismerését fejezi ki az alábbi, 
közelmúltban rendezett borversenyeken díjakat nyert 
szekszárdi borászok részére: 

 
6. Szekszárd Borvidéki Borversenyen különdíjat 

nyert 
 

- Legjobb vörösbor:  Takler Pince Kft., Cabernet Franc 
Reserve 2006; 

- Legjobb bikavér: Takler Pince Kft., Bikavér Reserve 
2006; 

- Legjobb kadarka: WCSP (Wekler Családi Pince) 
Borkereskedés Kft., Kadarka Selection 2007; 

- Legjobb kékfrankos: Takler Pince Kft., Kékfrankos 
Reserve 2007; 

- Legeredményesebb fiatal borász: Gyuricza Dániel; 
- Legeredményesebb borászat: Takler Pince Kft.; 
- Legeredményesebb kistermelı: Trieber Géza; 
- Legjobb hordós bor: Fritz Pincészet Cabernet 

Sauvignon barrique 2007; 
 

7. Monde Selection nemzetközi borversenyen 
aranyérmet nyert: 
 

- Bodri Pince, Szekszárdi Optimus Cuvée 2006; 
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- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi 
Cabernet Franc 2007; 

- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi Merlot 
2006 

 
8. Challenge du Vin Bordeaux 2009. nemzetközi 

versenyen díjat nyert: 
 
Arany érem: Heimann Barbár Cuvée 2006; 
 
Ezüst érem:  

- Mészáros Pince, Bikavér Reserve 2006; 
- Sebestyén Kft., Szekszárdi Kékfrankos válogatás 

2006; 
- Virághegyi Bor (Németh Gábor), Szekszárdi 

Merlot 2006; 
 
Bronz érem: Tüske Pince, Szekszárd Cabernet Franc 
2007 
 

9. Cannes-i rosé világversenyen díjat nyert: 
 
Dúzsi Tamás 3 arany érem, 1 ezüst érem 
 

10. XI. Országos Takarékszövetkezeti 
Borversenyen díjat nyert: 
Arany érem 
 

- Bodri Pincészet, Szekszárdi Kékfrankos Selection; 
- Bodri Pincészet, Szekszárdi Kékfrankos; 
- Bodri Pincészet, Szekszárdi Optimus Cuvée 
- Baron von Twickel Szılıbirtok, Baronesse Tereza 

Szekszárdi Cuvée; 
- Baron von Twickel Szılıbirtok, Domaine Gróf 

Zichy Szekszárdi Cabernet Sauvignon Barrique 
- Németh Család Szekszárd, Szekszárdi Cabernet 

Sauvignon 
 
„Legeredményesebb pincészet 2009.” különdíj: Bodri 
Pincészet 
 
Határidı: 2009. május 7. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
3./ Beszámoló a Szekszárdi Humánszolgáltató Központ és a „Szekszárd és Környéke 

Alapellátási és Szakosított Ellátási Társulás” m őködésének 2008. évi 
tapasztalatairól  

 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
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Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Papp Gyızı: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Ilosfai Gábor nem vett részt a szavazásban.) 
 

83/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a Szekszárdi Humánszolgáltató Központ 
és a „Szekszárd és Környéke Alapellátási és 
Szakosított Ellátási Társulás” mőködésének 2008. 
évi tapasztalatairól 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elfogadja a Szekszárdi 
Humánszolgáltató Központ és a „Szekszárd és 
Környéke Alapellátási- és Szakosított Ellátási 
Társulás” mőködésének 2008 évi tapasztalatairól 
szóló beszámolót. 
 

Határidı: 2009. május 7. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
4./ Beszámoló a Szociális Központ 2008. évi tevékenység érıl 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést a 
közgyőlésnek. 
 
Rottenbacher Ádám: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Ilosfai Gábor nem vett részt a szavazásban.) 
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84/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a Szociális Központ 2008. évi 
tevékenységérıl 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elfogadja a Szociális Központ a 2008. 
évi tevékenységérıl szóló beszámolóját. 
 
Határidı: 2009. május 7. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Kerekes Csaba 10 óra 47 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 17 fı képviselı. 
 
5./ Beszámoló a Központi Ügyeleti Társulás 2008. évi m őködésér ıl és pénzügyi 

helyzetér ıl 
 Elıterjesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Máté Péter: Az elıterjesztésben szerepel, hogy a 8 óra pihenıt nem tudják kivenni az orvosok a 
másnapi munka megkezdése elıtt, és számla ellenében a társulás fizetné a helyettesítésüket. Ez 
azt jelenti, hogy többletköltség keletkezik? Vagy pedig nem jelent többletköltséget, mert 
egyébként úgyis ki kellene ezt a díjat fizetni. 
 
Takács Béláné: Igen, többletköltséget jelentene a társulás számára, mert jelenleg nem fizetnek 
ilyet. Tehát ha valaki elhagyja az ügyeletet reggel 8 órakor, akkor utána munkába áll. Azt 
szeretnék a háziorvosok, hogy megoldást találjanak arra, hogy akkor amikor ık az ügyeletet 
elhagyják, aznap pihenınapot kapjanak, és a párjuk elvállalná a helyettesítést, de nyilván akkor 
ezt a társulásnak kellene kifizetnie.  
 
Máté Péter: Az ügyeleti díjemelési kérelemmel együtt ez mekkora költséget jelentene? 
 
Takács Béláné: Nem számolta ki, a felvetett kérdést átadta a Jogi és Közigazgatási 
Igazgatóságnak. Létezik egy egészségügyi ügyelet és egy egészségügyi feladatellátás. Az 
ügyeletet közalkalmazotti jogviszonyban lehet ellátni, a feladatellátást pedig minden más egyéb 
jogviszonyban el lehet látni, például megbízásos jogviszonyban is, ahogy most foglalkoztatja az 
önkormányzat az orvosokat. A közalkalmazotti jogviszony esetében kötelezı betartani a napi 8, 
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illetve maximum 12 órás munkaidıt, a vállalkozók esetében a vonatkozó jogszabály szerint azt az 
idıszakot kell csak figyelembe venni munkaidınek, amit munkával tölt az ügyelet ideje alatt.  
 
Máté Péter: Azt a lehetıséget az Egészségügyi Gondnokság vizsgálta-e, hogy az orvosi ügyelet 
vállalkozási formában történı mőködtetése gazdaságosabb lenne?  
 
Takács Béláné: Van rá lehetıség. Korábban már jelentkezett egy cég, amely az egész ország 
területén mőködtet ügyeleteket, de akkor olyan ajánlatot adtak, amely többe került volna, mint a 
jelenlegi formában történı mőködtetés. 
 
Máté Péter: Van rá lehetıség, hogy megpályáztassák a helyi orvosok között, akik jelenleg is 
végzik a munkát? 
 
Takács Béláné: Van rá lehetıség. 
 
További kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Máté Péter: Javasolja ennek a vizsgálatát. 
 
Horváth István: Ismerteti a határozati javaslatát: a közgyőlés felkéri a Polgármesteri Hivatalt, a 
Szociális és Egészségügyi Bizottságot, valamint az Egészségügyi Gondnokság vezetıjét, hogy 
vizsgálja meg az orvosi ügyeleti rendszer pályáztatás útján más típusú vállalkozási formában 
történı mőködtetésének lehetıségét, és a javaslatát terjessze a közgyőlés elé. Továbbá a 
közgyőlés kérje fel a Polgármesteri Hivatalt és a Szekszárdi Városfejlesztési Kft-t, hogy vizsgálja 
felül az önkormányzat még nem akadálymentesített közintézményeinek állapotát, továbbá 
készítsen kimutatást és állítson fel prioritási sorrendet az akadálymentesítésrıl, amelybe vonja be 
a már akadálymentesített intézmények használatában érintett szervezeteket, és errıl a közgyőlés 
júniusi ülésén adjon tájékoztatást. 
 
Dr. Göttlinger István: A pályáztatás lehetıségétıl függetlenül az ügyeleti díjakkal kapcsolatos 
elıterjesztés tárgyalható, és adott esetben el is dönthetı. 
 
Máté Péter: Javasolja, hogy azokkal az orvosokkal, akikkel jelenleg közalkalmazottként végzik a 
szolgáltatást, egyenként kössenek szerzıdést. A 6. napirendi pont tárgyalását el kellene 
halasztaniuk. 
 
Horváth István: A hivatal megvizsgálja ennek a jogi lehetıségét, de a 6. napirendi pontot ez nem 
módosítja. 
 
Takács Béláné: Valamennyi ügyeletet ellátó orvos vállalkozó, közalkalmazotti jogviszonyban 
lévı orvos nincs. 
 
Máté Péter: Akkor arról van szó, hogy a következı napi 8 órás pihenıidıért cserébe kellene díjat 
fizetni a helyettesítı orvosnak, ha vállalkozásban látják el az ügyeletet. 
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Takács Béláné: Vállalkozóként látják el az ügyeletet az orvosok, de azt szeretnék elérni, hogy 
ugyanúgy kaphassanak pihenıidıt vállalkozóként, mintha közalkalmazottként látnák el a 
feladatot. 
 
Horváth István: A feladat más formájában történı ellátásának lehetıségét meg kell vizsgálni. 
 
Tóthi János: Az ügyeletet az állami támogatás összegébıl ki tudják gazdálkodni? 
 
Takács Béláné: Nem. 
 
Horváth István: 233 Ft-tal kell kiegészíteni ellátottanként ezt az összeget. Nem kellene 
elhalasztani a 6. napirendi pont tárgyalását, de meg kell vizsgálni a feladatellátást a jövıre 
vonatkozóan. 
 
Dr. Göttlinger István: A 6. napirendi pontban lehet dönteni, és év végével lehet módosítani a 
feladat ellátásának módját. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárj a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

85/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a Központi Ügyeleti Társulás 2008. évi 
mőködésérıl és pénzügyi helyzetérıl 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a Központi Ügyeleti Társulás 2008. évi 
mőködésérıl és pénzügyi helyzetérıl szóló 
beszámolót megtárgyalta és elfogadja.  
 
Határidı: 2009. május 7. 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Horváth István: Az orvosi ügyelet felülvizsgálatának határideje 2009. szeptember vége legyen. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a javaslatát az ügyeleti rendszer felülvizsgálatára 
vonatkozóan, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a 
következı határozatot hozta: 
 

86/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Orvosi ügyeleti rendszer felülvizsgálata 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése felkéri a Polgármesteri Hivatalt, a 
Szociális és Egészségügyi Bizottságot, valamint az 
Egészségügyi Gondnokság vezetıjét, hogy vizsgálja 
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meg az orvosi ügyeleti rendszer pályáztatás útján 
más típusú vállalkozási formában történı 
mőködtetésének lehetıségét, és a javaslatát terjessze 
a közgyőlés 2009. szeptemberi ülése elé. 
 
 Határidı: 2009. szeptember 24. 
 
Felelıs: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı,  

         Dr. Tóth Gyula a Szociális és Egészségügyi 
Bizottság elnöke, 

  Takács Béláné az Egészségügyi 
Gondnokság vezetıje 

 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát az akadálymentesítésre vonatkozóan, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 17 fı – 17 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot 
hozta: 
 

87/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Intézmények akadálymentesítése 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése felkéri a Polgármesteri Hivatalt és a 
Szekszárdi Városfejlesztési Kft-t, hogy vizsgálja 
felül az önkormányzat még nem akadálymentesített 
közintézményeinek állapotát, továbbá készítsen 
kimutatást és állítson fel prioritási sorrendet az 
akadálymentesítésrıl, amelybe vonja be a már 
akadálymentesített intézmények használatában 
érintett szervezeteket, és errıl a közgyőlés júniusi 
ülésén adjon tájékoztatást. 

 

Határidı: 2009. június 25. 

Felelıs: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı, 
Kerekes László a Szekszárdi 
Városfejlesztési Kft. ügyvezetı igazgatója  

 
 
6./ Javaslat a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorv osi ügyeleti díjak 2009. évi 

emelésére  
 Elıter jesztı: Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı 
 
Dr. Fıfai Klára: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Tóthi János: Bejelenti, hogy személyes érintettség miatt nem vesz részt a napirendi pont 
tárgyalásában. 
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Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság nem döntött az emelés mértékérıl. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja az elıterjesztést az 5%-os mértékő 
emelésre vonatkozóan azzal, hogy az emelés 2009. július 1-i határidıvel történjen meg. 
 
Horváth István: A Kistérségi Társulásban ezzel kapcsolatosan megoszlottak a vélemények, 
figyelembe véve a mostani gazdasági helyzetet az 5 %-os emelésnél nem tudnak többet 
biztosítani, de amennyiben ez az emelés magasabb, akkor a különbözetet Szekszárd Megyei Jogú 
Város Önkormányzatának kell biztosítani. 
 
Takács Béláné: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés nem volt, a polgármester megnyitja a vitát. 
 
Tóthi János 11 óra 19 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı. 
 
Dr. Tóth Gyula: Az egészségügy is nagyon nehéz helyzetben van. A kormányzat ezen a területen 
is az önkormányzatokra hárít mindent. Az OEP finanszírozása 10 éve nem változott a fejkvóta 
tekintetében.  
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslat 1. sz alternatíváját azzal a 
módosítással, hogy az emelés 2009. július 1. napjától hatályos. A javaslatot a közgyőlés – 
melynek létszáma 16 fı – 15 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta, és a következı 
határozatot hozta: 
 

88/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
2009. évi háziorvosi, házi gyermekorvosi és 
fogorvosi ügyeleti díjak  

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése az egészségügyrıl szóló 1997. évi CLIV. 
Törvény 155.§ (1) bek. b.) pontjában biztosított 
hatáskörében eljárva 2009. július 1-i hatállyal jóváhagyja 
a háziorvosi és fogorvosi ügyeleti díjak 5 %-os emelését, 
és az alábbi határozatot hozza: 

 
1. A háziorvosi ügyeletet ellátókkal kötött szerzıdés 1. 

sz. mellékletét – mely az ügyeleti díjak mértékét 
tartalmazza – az alábbi mellékletre módosítja: 
 
Az ügyeleti átalánydíj mértéke: 
 Orvos: 
 Hétközi 16 órás ügyelet   28.056.- 
 Szombat 24 órás ügyelet   
 48.082.- 
 Vasárnap és ünnepnapi 24 órás ügyelet 54.054.- 
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 Szakápoló: 
 Hétközi 16 órás ügyelet    12.667.- 
 Szombat 24 órás ügyelet  
 21.748.- 
 Vasárnap és ünnepnapi 24 órás ügyelet 24.444.- 
 

2. A fogorvosi ügyeletet ellátókkal kötött Feladat-ellátási 
szerzıdés 2. számú melléklete az alábbiak szerint 
módosul: 
 
„Az ügyeleti szolgálat Megbízó által történı 
finanszírozásának összege 23.100.- Ft/ügyeleti nap.  
Szekszárd, Harc, Szálka és Sióagárd  települések 
lakosainak a szolgáltatás ingyenes.” 
 

3. A Közgyőlés felhatalmazza a polgármestert a 
fogorvosokkal kötött Feladat-ellátási szerzıdések 
módosításának aláírására. 
 

4. A Közgyőlés felkéri a SZMJV Költségvetési 
Elszámoló Szervezetet, hogy a 2009. évi költségvetés 
módosításakor a 1.529.000.- Ft többletköltséget építse 
be az Egészségügyi Gondnokság költségvetésébe.  
A többletköltség forrása intézményi támogatás 
1.453.000,- forint, valamint 76.000,- forint 
önkormányzatoktól átvett pénzeszköz. 
 
Felelıs: Az 1. pont tekintetében: Takács Béláné az 

Egészségügyi Gondnokság vezetıje, 
   A 2-3. pontok tekintetében: Horváth István,  

polgármester, 
  A  4. pont tekintetében: Bay Attila a KESZ 

igazgatója 
 
Határidı: 2009. július 1.  

 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a közgyőlés következı napirendi pontként a 2. sz. tájékoztatót 
tárgyalja meg, tekintettel arra, hogy az elıterjesztés készítıje jelen van az ülésteremben. 
 
A közgyőlés a 2. sz. tájékoztató tárgyalásával folytatja munkáját. 
 
Tóthi János 11 óra 22 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 17 fı képviselı. 
 
7./ Tájékoztató a diszpécserszolgálat tapasztalatai ról  
 
Takács Béláné: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
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Tóthi János: A rendelkezésükre bocsátott összegbıl ki tudják gazdálkodni a diszpécserszolgálat 
mőködtetését? 
 
Takács Béláné: Igen. 
 
További kérdés nem volt. 
 
A közgyőlés határozathozatal nélkül tudomásul vette a tájékoztatót. 
 
 
8./ Beszámoló a Szekszárd és Térsége Többcélú Kistérség i Társulás 2008. évi 

munkájáról   
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Kiegészítésként elmondja, hogy a 26 településnek országos szinten is 
példaértékő az együttmőködése. Nagyon sok eredményt tudtak elérni az együttmőködésekben. A 
munkaszervezet nagyon hatékonyan gazdálkodik. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Tóthi János: Tervezi-e a Kistérség a belsı ellenırök létszámának megemelését? 
 
Horváth István: A Tanács úgy döntött, hogy ezt a feladatot kiszervezi a munkaszervezettıl, és 
megpályáztatták, a nyertes cég pedig átvette a dolgozókat. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A zárszámadási rendelet-tervezethez kiküldték a belsı ellenırzésrıl 
szóló beszámolót, amelyben szintén jelezték, hogy  április 1-tıl ezt a feladatot a Kistérség hogyan 
látja el. Megjegyezték, hogy a belsı ellenırzés nem terjed ki a gazdasági társaságokra, tehát a 
jelenlegi szervezeti struktúrában sem kellıen hatékony, így a második félévben javaslatot tesznek 
a hatékonyabb ellátás érdekében. 
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Dr. Balás Ákos, Fajszi Lajos, Dr. Haag Éva, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban.) 
 

89/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a Szekszárd és Térsége Többcélú 
Kistérségi Társulás 2008. évi munkájáról 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a települési önkormányzatok többcélú 
kistérségi társulásáról szóló 2004. évi CVII. törvény 
6. § (3) bekezdése alapján elfogadja a Szekszárd és 
Térsége Többcélú Kistérségi Társulás 2008. évi 
munkájáról szóló beszámolót. 
 
 
 
Határidı: 2009. május 7. 
Felelıs. Horváth István polgármester 

 
9./ Javaslat a szavazatszámláló bizottságok póttagjaina k megválasztására  
 Elıterjesztı: Amreinné Dr. Gál Klaudia aljegyzı    
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 13 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Dr. Balás Ákos, Fajszi Lajos, Dr. Haag Éva, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban.) 
 

90/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Szavazatszámláló bizottságok póttagjainak 
megválasztása 

 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a választási eljárásról szóló 1997. évi C. 
törvény 23. § (1) bekezdése alapján a szavazatszámláló 
bizottságokba póttagként az alábbi személyeket választja 
meg: 
 
1.) Galamb Marietta, Szekszárd, Táncsics u. 26. 
2./ Csík Lóránt, Szekszárd, Elıhegy u. 36. 
3./ Csík Attila, Szekszárd, Elıhegy u. 36. 
4./ Krémer Katalin, Szekszárd, Arany J. u. 14. 
5./ Guld Anita, Szekszárd, Alkotmány u. 11. II/6. 
6./ Bognár Ernıné, Szekszárd, Székely B. u. 13. 
7./ Nyéki Anikó, Szekszárd, Alkotmány u. 5. I/4. 
8./ Horváth Csilla, Szekszárd, Munkácsy u. 12. 
9./ Simon Andrásné, Szekszárd, Kecskés F. u. 16. 
10./ Rafajlovicsné Kovács Timea, Szekszárd, Kossuth L. u. 14. 
11./ Mercsényi Gyula, Szekszárd, Alisca u. 13. II/9. 
12./ Régi Ágnes, Szekszárd, Mérey u. 43. I. em. 
13./ Keserő Mihályné, Szekszárd, Hunyadi u. 3. 
14./ Kuti Ágnes, Szekszárd, Csatári u. 81. 
15./ Kiss László, Szekszárd, Kırösi Cs. S. u. 27.  
16./ Prantnerné Miklós Andrea, Szekszárd, Széchenyi u. 59. 
II/3. 
17./ Simon Erika,  Szekszárd, Mérey u. 2. 
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18./ Vanitsek Istvánné, Szekszárd, Herman O. u. 22. 
19./ Ganczer Kinga, Szekszárd, Béri B. Á. u. 101. III/10. 
20./ Földesiné Károly Ibolya, Szekszárd, Csaba u. 13. 
21./ Balázs Henrietta, Szekszárd, Csatári u. 52. fsz. 2. 
22./ Lencsés Lászlóné, Szekszárd, Alisca u. 19. fszt. 9. 
23./ Molnár Péter, Szekszárd, József A. u. 33. 
24./ Erıs Ágnes, Szekszárd, Alisca u. 38. IV/13. 
25./ Pap Lászlóné, Szekszárd, Zrínyi u. 108. 
26./ Kovács Viktória Zita, Szekszárd, Csötönyi-völgy 10234/1. 
Pl. 7. 
27./ Farkas Melinda, Szekszárd, Klapka lpt. 6. fszt. 2. 
28./ Görföl Tamás, Szekszárd, Wigand J. tér 6. 
29./ Görföl Zoltán, Szekszárd, Wigand J. tér 6. 
30./ Jakabné Csapó Csilla, Szekszárd, Béri B. Á. u. 49. Iv/15. 
31./ Steiner Magdolna, Szekszárd, Béri B. Á. u. 45. I/5. 
32./ Málinger Józsefné,  Szekszárd, Remete u. 74. 
33./ Rippert Györgyné, Szekszárd, Ady E. u. 24/A. 
34./ Strohmayer József Péter, Szekszárd, Kiskadarka u. 5/A. 
35./ Kucsera Zsuzsanna, Szekszárd, Alisca u. 5. 
36./ Izsák Éva, szekszárd, Csalogány u. 21. 

 
Határidı: 2009. május 7. 
Felelıs: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
10./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közbeszerzési 

Szabályzatára  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 15 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Fajszi Lajos, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban.) 
 

91/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közbeszerzési Szabályzata 

 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Közgyőlése a „Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
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Közbeszerzési Szabályzata 2007.” megnevezéső 
szabályzatát jelen határozatával hatályon kívül 
helyezi. 
 

2. A Közgyőlés „Szekszárd Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának Közbeszerzési Szabályzata 
2009.” megnevezéső szabályzatát jelen 
határozatával elfogadja. 

 
Határidı: 2009. május 7. 

Felelıs: Horváth István polgármester 

 
Fajszi Lajos, Kerekes Csaba 11 óra 33 perckor elhagyják az üléstermet, jelen van 15 fı 
képviselı. 
 
11./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Költségvetési Elszámoló 

Szervezetének 2009. évi Közbeszerzési Szabályzatána k jóváhagyására  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester  
 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 15 fı – 13 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
(Ilosfai Gábor, Máté Péter nem vettek részt a szavazásban.) 
 

92/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Költségvetési Elszámoló Szervezet 2009. évi 
Közbeszerzési Szabályzata 

 
1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Költségvetési Elszámoló Szervezetének 
Közbeszerzési Szabályzatát elfogadja. 

 
2. A Közgyőlés felkéri a Költségvetési Elszámoló 

Szervezet igazgatóját, hogy a Közbeszerzési 
Szabályzatban foglaltaknak megfelelıen 
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gondoskodjon a közbeszerzési eljárások 
lefolytatásáról.  
 

Határidı:2009. május 7. 
Felelıs: Horváth István polgármester,  

  Bay Attila igazgató 
 
 
Fajszi Lajos 11 óra 35 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 16 fı képviselı. 
 
12./ Javaslat közoktatási, m ővelıdési és sportintézmények alapító okiratának 

módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Csillagné Szántó Polixéna: A Mővelıdési és Oktatási Bizottság elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Fajszi Lajos: A Sport, Ifjúsági-és Civil Szervezetek Bizottsága elfogadásra javasolja a 
közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

93/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Közoktatási, mővelıdési és sportintézmények 
alapító okiratának  módosítása 

 
I. 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a költségvetési szervek jogállásáról és 
gazdálkodásáról szóló 2008. évi CV. törvényben (Kt.) 
kapott felhatalmazás alapján az  
 

• 1. Számú Óvoda Kindergarten 
• 2. Számú Óvoda és Bölcsıde 
• Gyermeklánc Óvoda 
• Garay János Általános Iskola és Alapfokú 

Mővészetoktatási Intézmény 
• Babits Mihály Általános Iskola 
• Dienes Valéria Általános Iskola Grundschule 
• 5. Számú Általános Iskola 
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• Garay János Gimnázium 
• I. Béla Gimnázium 
• Városi Nevelési Tanácsadó és Egységes 

Pedagógiai Szakszolgálat 
 
a Kt. 4. §-a, valamint a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 37. §-a alapján módosított, egységes 
szerkezető alapító okiratát elfogadja.  
  

2. A közgyőlés a Babits Mihály Mővelıdési Ház és 
Mővészetek Háza a Kt. 4. §-a alapján módosított, 
egységes szerkezető alapító okiratát fogadja. 

 
3. A közgyőlés Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Városi Sport- és 
Szabadidıközpontjának a Kt. 4. §-a alapján 
módosított, egységes szerkezető alapító okiratát 
elfogadja.  

 
4. A közgyőlés felkéri a polgármestert és az aljegyzıt az 

alapító okiratok aláírására.  
 
II. 
A közgyőlés a Wunderland Óvoda alapító okiratának 
elfogadásával a Kt. 4. §-a alapján módosított, egységes 
szerkezető formában egyetért.  
 

Határidı: 2009. május 15.    
Felelıs: Horváth István polgármester,  

       Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı   
 
 
13./ Javaslat szociális intézmények alapító okiratainak módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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94/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Szociális intézmények alapító okiratának módosítása 

 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elfogadja a Szociális Központ és a 
Humánszolgáltató Központ – a költségvetési 
szervek jogállásáról és gazdálkodásáról szóló 
2008. évi CV. törvény 4. §-ában foglaltaknak 
megfelelıen módosított – módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát. 
 

2. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és az 
aljegyzıt az alapító okirat aláírására, valamint 
felkéri az aljegyzıt, hogy az alapító okirat Magyar 
Államkincstár Dél-Dunántúli Regionális 
Igazgatósága által történı törzskönyvi 
nyilvántartásba vételéhez szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidı: 2009. május 11. 

Felelıs: Horváth István polgármester, 
      Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
14./ Javaslat a Költségvetési Elszámoló Szervezet, az Eg észségügyi Gondnokság, és a 

Tőzoltóság alapító okiratának módosítására  
 Elıterjesztı: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Dr. Horváth Kálmán: A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Dr. Tóth Gyula: A Szociális és Egészségügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 

 
95/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Költségvetési Elszámoló Szervezet, az Egészségügyi 
Gondnokság, és a Tőzoltóság alapító okiratának 
módosítása 
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1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése elfogadja a Költségvetési Elszámoló 
Szervezet – a költségvetési szervek jogállásáról és 
gazdálkodásáról szóló 2008. évi CV. törvény 4. §-
a alapján módosított – a módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okiratát. 
 

2. A közgyőlés elfogadja az Egészségügyi 
Gondnokság – a költségvetési szervek jogállásáról 
és gazdálkodásáról szóló 2008. évi CV. törvény 
4.§-a alapján módosított – a módosításokkal 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát. 
 

3. A közgyőlés elfogadja Szekszárd Megyei Jogú 
Város Önkormányzata Hivatásos Tőzoltóságának 
– a költségvetési szervek jogállásáról és 
gazdálkodásáról szóló 2008. évi CV. törvény 4. §-
a alapján módosított – a módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okiratát. 
 

4. A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert és az 
aljegyzıt az alapító okiratok aláírására, valamint 
felkéri az aljegyzıt, hogy az alapító okiratok 
Magyar Államkincstár Dél-Dunántúli Regionális 
Igazgatósága által történı törzskönyvi 
nyilvántartásba vételéhez szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 
 
 
Határidı: 2009. május 11. 

Felelıs: Horváth István polgármester, 
       Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
15./ Javaslat külterületi ingatlanok értékesítésére  
 Elıterjesztı: Szeleczki József igazgatóság vezetı 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
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96/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 

Külterületi ingatlanok értékesítése 
 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése hozzájárul az alábbi önkormányzati 
tulajdonú földingatlanok Szabó Szilárd Szekszárd, 
Tóth-völgy 518/6 hrsz-ú lakos részére történı 
értékesítéséhez: 

 
 
 

hrsz. mővelési ág kat. jöv. (AK) terület (m2) Értékesítési ár 

0726/40 gyep (legelı) 4.81 5340 213.600.- Ft 

0726/50 
erdı, gyep 
(legelı) 

1.68 és 5.06 
(össz: 6.74) 

3741 és 5622 
(össz. 9363) 411.930.- Ft 

 
A Közgyőlés a vételár ajánlatot 2009. december 31-
ig tartja fenn. A Közgyőlés felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy az elıvásárlásra jogosultakat a 
termıföldrıl szóló 1994. évi LV. tv. 
rendelkezéseinek megfelelıen értesítse a vételi 
ajánlatról. 
 

2. A Közgyőlés hozzájárul az alábbi önkormányzati 
tulajdonú földingatlanok Dr. Bodri István Szekszárd, 
Béri B. Á. u. 80. szám alatti lakos részére történı 
értékesítéséhez: 

 
A Közgyőlés a vételár ajánlatot 2009. december 31-
ig tartja fenn. A Közgyőlés felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy a 0646/11 hrsz- ú ingatlan esetében az 
elıvásárlásra jogosultakat a termıföldrıl szóló 1994. 
évi LV. tv. rendelkezéseinek megfelelıen értesítse a 
vételi ajánlatról. 
 

3. A Közgyőlés hozzájárul az alábbi önkormányzati 
tulajdonú földingatlan Wenhardt János Szekszárd, 

Hrsz. mővelési ág kat. jöv. (AK) terület (m2) Értékesítési ár 

10761/13 erdı 6.56 1 ha 4574 1.020.180.- Ft 

10850 erdı 2.37 5260 263.000.- Ft 

0646/11 erdı és gyep 
.90 és 2.91 

(össz.: 3.81) 
2011 és 3234 
(össz.: 5245) 262.250.- Ft 
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Kecskés F. u. 21. szám alatti lakos részére történı 
értékesítéshez: 

 
hrsz. mővelési ág kat. jöv. (AK) terület (m2) Értékesítési ár 

0768/2 erdı 5.25 1 ha 1671 583.550.- Ft 
 

A Közgyőlés a vételár ajánlatot 2009. december 31-
ig tartja fenn. A Közgyőlés felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy az elıvásárlásra jogosultakat a 
termıföldrıl szóló 1994. évi LV. tv. 
rendelkezéseinek megfelelıen értesítse a vételi 
ajánlatról. 
 

4. A Közgyőlés hozzájárul az önkormányzati 
tulajdonban lévı szekszárdi 10998/14 hrsz-ú, közút 
megnevezéső ingatlanból mintegy 263 m2 nagyságú 
területrész Gurzó Ildikó Szekszárd, Otthon u. 21. 
szám alatti lakos részére történı értékesítéséhez, 
300.- Ft/m2 vételár ellenében. A telekhatár-
rendezéssel kapcsolatos mindennemő költség vevıt 
terheli. A Közgyőlés a megosztást követıen a 
10998/14 hrsz-ú ingatlannak az értékesítésre kijelölt 
részét - mivel az önkormányzati kötelezı feladatok 
ellátását biztosító funkcióját a továbbiakban nem tölti 
be -  a forgalomképtelen törzsvagyonból átsorolja a 
forgalomképes vagyontárgyak közé. A Közgyőlés 
felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 
önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 31/2004. (XII.1.) szekszárdi ör. 
legközelebbi módosításakor intézkedjen a fenti 
vagyontárgy forgalomképessé minısítésérıl. 
 

5. A Közgyőlés hozzájárul az önkormányzati 
tulajdonban lévı szekszárdi 0434 hrsz-ú, közút 
megnevezéső ingatlanból mintegy 56 m2 nagyságú 
területrész Almacht Ferenc Szekszárd, 0433/16 hrsz. 
alatti lakos részére történı értékesítéséhez, 100.- 
Ft/m2 vételár ellenében. A telekhatár-rendezéssel 
kapcsolatos mindennemő költség vevıt terheli. A 
Közgyőlés a megosztást követıen a 0434 hrsz-ú 
ingatlannak az értékesítésre kijelölt részét - mivel az 
önkormányzati kötelezı feladatok ellátását biztosító 
funkcióját a továbbiakban nem tölti be -  a 
forgalomképtelen törzsvagyonból átsorolja a 
forgalomképes vagyontárgyak közé. A Közgyőlés 
felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 
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önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 31/2004. (XII.1.) szekszárdi ör. 
legközelebbi módosításakor intézkedjen a fenti 
vagyontárgy forgalomképessé minısítésérıl. 

 
 
Határidı: 2009. december 31. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
      Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
16./ Javaslat Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatán ak 2009. évi közbeszerzési 

tervének módosítására  
Elıterjesztı: Horváth István polgármester    

 
Horváth István: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 16 fı – 16 igen szavazattal elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

97/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
2009. évi Közbeszerzési terv módosítása 

 

1. Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése a 2009. évre vonatkozó 
Közbeszerzési Terv 1. számú módosítását 
jóváhagyja. 
 

2. A közgyőlés felkéri az aljegyzıt, hogy 
gondoskodjon a módosítások Közbeszerzési 
Tervben történı átvezetésérıl. 
 

Határidı: 2009. május 7. 
Felelıs: Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı 

 
 
Kerekes Csaba 11 óra 43 perckor visszatér az ülésterembe, jelen van 17 fı képviselı. 
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17./ Közgy őlési jóváhagyás Magyarkanizsa község tisztaságfennt artás kommunális 
tevékenységének végzésére kiírt pályázaton való rés zvételre  
Elıterjesztı: Ács Rezsı alpolgármester 

 
Horváth István: Ismerteti az elıterjesztést. 
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, melyet a közgyőlés – melynek 
létszáma 17 fı – 15 igen szavazattal elfogadta, és a következı határozatot hozta: 
(Dr. Gaál Zsuzsanna, Németh Zoltán nem vettek részt a szavazásban.) 
 

98/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Közgyőlési hozzájárulás 
 
Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának 
Közgyőlése hozzájárul, hogy az Alisca Terra Kft.  
Magyarkanizsa község tisztaság-fenntartási 
kommunális tevékenységének ellátására kiírt 
pályázaton részt vegyen. 
 
Határidı: 2009. május 6. 
Felelıs: Horváth István polgármester, 
    Artim Andrásné ügyvezetı igazgató 

 
 
18./ Tájékoztató a városüzemeltetési, beruházási és fe lújítási el ıirányzatok I. 

negyedéves felhasználásáról  
 
Kıvári László: A Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az 
elıterjesztést. 
 
Tóthi János: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a közgyőlésnek az elıterjesztést. 
 
Leposa Gyula: Nem kívánja kiegészíteni az elıterjesztést. 
 
A polgármester kéri, hogy a képviselık tegyék fel kérdéseiket. 
 
Tóthi János: A 2009. évi városüzemeltetési elıirányzatok milyen arányt képviselnek a 2006. 
évihez képest? 
 
Leposa Gyula: A 2006. évi adatot nem tudja pontosan megmondani. 
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Horváth István: Úgy tőnhetett, hogy több volt 2006-ban a városüzemeltetési elıirányzat, de csak 
azért, mert benne volt a szemétszállítás, amelyet, ha kivesznek, akkor a feladatokhoz biztosított 
források növekedtek 2006. évhez képest. A szünet után folytatják a tájékoztató tárgyalását. 
 
Kıvári László: A tervezett feladatokhoz rendelkezésre állnak a források.  
 
Tóthi János: Nagyobb volumenő feladatokat kellene elvégezni. Vannak olyan területei a 
városnak, ahol nem készültek el járdák. Kéri, hogy az ısz folyamán ezeket a feladatokat hajtsák 
végre. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A két évvel ezelıtti bejáráson elhangzott kéréseibıl nem valósult meg 
semmi. Vannak kisebb javítási munkálatok, amelyek nem jelentenek komolyabb költségvetési 
tételt, mégsem készültek el. Kéri, hogy a közgyőlés biztosítson több forrást ezen feladatok 
elvégzésére. A Tartsay lakótelep belsı útjai negyven évvel ezelıtt készültek el, azóta nem nyúlt 
hozzájuk senki. Minısíthetetlen állapotok vannak ott.  
 
Kıvári László: A képviselı asszony körzetében elkészült egy útszélesítés, továbbá folyamatban 
van a Tartsay utcai garázsokhoz vezetı út felújítása.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Az általa korábban felvetett problémák megoldásában semmiféle elırelépés 
nem történt.  
 
További kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A közgyőlés határozathozatal nélkül tudomásul vette a tájékoztatót. 
 
A közgyőlés 12 órától 13 óra 50 percig szünetet tartott. A szünetet követıen Csillagné Szántó 
Polixéna, Dr. Horváth Kálmán nem tértek vissza az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
 
Horváth István: Javasolja, hogy a helyi gazdaságélénkítı programmal kapcsolatos elıterjesztést 
vegye fel a közgyőlés a zárt ülés napirendjére. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel javaslatát, melyet a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 
14 igen szavazattal elfogadott. 
(Németh Zoltán nem vett részt a szavazásban.) 
 
Horváth István: Kéri, hogy Leposa Gyula osztályvezetı úr válaszoljon Tóthi János kérdésére. 
 
Leposa Gyula: 2006-ban a városüzemeltetési elıirányzat 511 millió Ft volt a szemétszállítással 
együtt. 2008-ban pedig 516 millió Ft volt az elıirányzat a szemétszállítás díja nélkül.  
 
Horváth István: Tehát 36%-kal nıtt az elıirányzat 2006-hoz képest. 
 
 
Kerekes Csaba 13 óra 49 perckor elhagyja az üléstermet, Csillagné Szántó Polixéna megérkezik 
az ülésterembe, jelen van 15 fı képviselı. 
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19./ Beszámoló a lejárt határidej ő határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés 

között történt fontosabb eseményekr ıl  
 Elıterjesztı: Horváth István polgármester 
 
Horváth István: Kéri a kiegészítéseket. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Miért nem valósult meg a Babits Mihály Emlékház felújítása tárgyában 
hozott közgyőlési határozat? 
 
Horváth István: Felvette a kapcsolatot a Megyei Önkormányzattal és a Múzeum vezetésével. A 
támogatási kérelem indoka az volt a Múzeum részérıl, hogy a fenntartótól nem kaptak elég pénzt 
arra, hogy ez a beruházás megvalósuljon. Utána nézett ennek, és kiderült, hogy a fenntartó által 
biztosított összeg elég volt. A Múzeum költségvetésében viszont egy millió forinttal kevesebb 
összeg szerepelt. Dr. Haag Éva alpolgármester asszonytól kérte, hogy a következı Megye-Város 
Egyeztetı Bizottság ülésén ez legyen napirendi pont. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A határozati javaslat kiegészítését kéri: a 249/2008. (IX.25.) 
szekszárdi öh. számú határozat határidejét hosszabbítsa meg a közgyőlés 2009. június 30-ig. 
Szeretnének még néhány dolgot pontosítani a készülı elıterjesztésben, ezért szükséges a határidı 
meghosszabbítása. 
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Nehezményezi, hogy az Emlékház felújítása ügyének a tisztázására hét 
hónap nem volt elegendı.  
 
Horváth István: Nem kívánja visszavonni a korábbi ígéretét a közgyőlés, most csak határidı 
hosszabbításáról van szó, mivel a körülményeket mindenféleképpen tisztázni kell. Tájékoztatja a 
közgyőlést, hogy az elmúlt héten az MSZP Frakció tagjai – Halmai Gáborné, Tóthi János és 
Maller Béla – sajtótájékoztatót tartottak a hulladékgazdálkodással kapcsolatban. Halmai Gáborné 
képviselı asszony elmondta, hogy interpellációt intézett a polgármesterhez a témával 
kapcsolatban, és arra nem kapott választ. A decemberi közgyőlésen válaszolt erre az 
interpellációra, amelyben elmondták, hogy azért szükséges a heti kétszeri ürítés, mert azt törvény 
írja elı megyei jogú város esetében. A díjakat sok esetben magasnak ítélték meg. Ezen azért 
csodálkozik, mert a képviselı asszony a parlamentben megszavazza a 13. havi nyugdíj eltörlését, 
utána két nyugdíjas képviselıvel, valamint volt képviselıvel arról nyilatkozik, hogy igazságtalan 
és sanyargató a város hulladékgazdálkodási rendelete. Nyilván nem ingyenes a 
hulladékgazdálkodás. Jelenleg Szekszárdon egy 70 literes edény ürítési díja 1187 Ft + ÁFA/hó. 
Ez a következı idıszakban 5%-kal fog emelkedni az áfakulcs emelése miatt, amit szintén 
megszavazott a képviselı asszony. Ezért az összegért a város havonta nyolc alkalommal üríti a 
hulladékgyőjtı edényt, egész évben hat hónapon keresztül heti két alkalommal ingyenes 
zöldjáratot üzemeltetnek, évente két alkalommal ingyenes lomtalanítást végeznek, évente 
legalább két alkalommal minimum 1m3 háztartási hulladékot ki lehet vinni a szeméttelepre 
ingyenesen. Ezen kívül ingyen történik a szelektív hulladékgyőjtés biztosítása egész évben. Más 
városok esetében jóval magasabb ez az összeg. Azt a tájékoztatást adták, hogy ellentmondás van 
a lakótelepek díjfizetése között. Azt viszont nem tették hozzá, hogy az egyik helyen több 
szemétgyőjtı edényt rendeltek, mint a másik helyen. Valóban van némi ellentmondás a díjfizetés 
között, ezt meg fogják vizsgálni, de vélhetıen némi többletköltséget fog jelenteni az ott élıknek. 
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Tájékoztatja továbbá a közgyőlést, hogy a múlt héten a Regionális Fejlesztési Tanács elfogadta a 
városrehabilitációs pályázatot. A magyar városok közül Szekszárd adta be elsıként az AGORA 
Programra vonatkozó pályázatát. A sportpályákkal kapcsolatos beruházások vonatkozásában 
megbízták a Szekszárdi Városfejlesztési Kft-t. A „Szépítsük Együtt Szekszárdot” program sikeres 
volt.  Az Európai Parlamenti választásokkal kapcsolatban elmondja, hogy fontosnak tartják, hogy 
minél többen menjenek el szavazni. Felhatalmazást kér a közgyőléstıl, hogy a helyi médiumokon 
keresztül a választások jelentıségét hangsúlyozzák ki. 
 
Tóthi János: A város a 2007. májusi ülésén döntött a hulladékszállítás rendjének 
megváltoztatásáról. Ebben voltak olyan elemek, amelyekkel nem értett egyet, ezért képviselıi 
indítványt tett ezzel kapcsolatban, de csak két interpellációt követıen tőzte napirendre a 
közgyőlés. A Jogi és Ügyrendi Bizottság elfogadásra javasolta a közgyőlésnek az indítványát, és 
felkérte a hivatalt, hogy vizsgálja meg annak a lehetıségét, hogy a családi házas övezetekben hol 
vezethetı be a heti egyszeri ürítés lehetısége. A sajtótájékoztatón csak azt mondta el, hogy a 
képviselıi indítványával kapcsolatos teendıket a közgyőlés nem tette meg.  
 
Ilosfai Gábor: Ezt az indítványt meg kell vizsgálni. 
 
Horváth István: A javaslatokat megvizsgálták, és tájékoztatták a képviselıket, hogy vannak 
olyan javaslatok, amelyek a jogszabályi rendelkezések miatt nem elfogadhatók.  
 
Kıvári László: Bejelenti, hogy holnap délután a Kálvária körzetében, valamint a Felsıvárosban 
hulladékgyőjtés lesz, és több helyen kerítésfestésre kerül sor. 
 
Tóthi János: Ismerteti a képviselıi indítványra vonatkozó rendelkezést a szervezeti és mőködési 
szabályzatból. Az indítványról történı döntés maradt el másfél évvel ezelıtt, ezért kérte a 
rendelet betartását. 
 
Horváth István: Az Alisca Terra Kft. vezetıje össze fogja hívni a következı hetekben a közös 
képviselıket, és a felvetett javaslatokat meg fogják vizsgálni. 
 
További hozzászólás nem volt, a polgármester lezárja a vitát. 
 
A polgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítésekkel együtt, melyet a 
közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 12 igen szavazattal, 2 nem szavazat mellett elfogadott. 
(Németh Zoltán nem vett részt a szavazásban.) 
 
Tóthi János: Jelzi, hogy rosszul szavazott, új szavazást kér. 
 
A polgármester ismételten szavazásra teszi fel a határozati javaslatot a kiegészítésekkel együtt, 
melyet a közgyőlés – melynek létszáma 15 fı – 12 igen szavazattal, 3 nem szavazat mellett 
elfogadott, és a következı határozatot hozta: 
 

99/2009. (V.7.) szekszárdi öh. 
Beszámoló a lejárt határidejő közgyőlési 
határozatok végrehajtásáról 
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1. Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlése a 
166/2008. (V.21.), 273/2008. (X.30.) szekszárdi 
öh.  3. pontja, 288/2008. (X.30.), 334/2008. 
(XII.19.) szekszárdi öh. 4. pontja, 8/2009. (I.29.), 
21-222/2009. (II.26.), 30/2009. (II.26.), 41/2009 
(III.26.), 43-49/2009. (III.26.), 51-52/2009. 
(III.26.), 54-57/2009. (III.26.), 59-63/2009. 
(III.26.), 65-66/2009. (III.26.), 68-69/2009. 
(III.26.), 71-73/2009. (III.26.), 75-79/2009. 
(III.26.) szekszárdi öh. számú határozatok 
végrehajtásáról, valamint a két ülés között történt 
fontosabb eseményekrıl szóló beszámolót 
tudomásul veszi. 
 

2. A közgyőlés a 261/2008. (IX.25.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. június 30-ig 
meghosszabbítja. 
 

3. A közgyőlés a 290/2009. (X.30.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. június 30-ig 
meghosszabbítja. 
 

4. A közgyőlés a 74/2009. (III. 26.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. május 31-ig 
meghosszabbítja. 
 

5. A közgyőlés a 249/2008. (IX.25.) szekszárdi öh. 
számú határozat határidejét 2009. június 30-ig 
meghosszabbítja. 
 

6.  A közgyőlés felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
helyi médiumokon keresztül az Európa Parlamenti 
választások jelentıségét hangsúlyozza.   
 
Határidı: A 2., 3. és 5. pontok tekintetében: 

2009. június 30. 
         A 4. pont tekintetében: 2009. május 31. 
        A 6. pont tekintetében: 2009. június 7.  
 
Felelıs: Horváth István polgármester 

 
 
20./ Interpellációk, kérdések  
 
- Dr. Hadházy Ákos interpellációja az aljegyz ıhöz a Bajnai kormány gyermekes 

családokat sújtó tervezett intézkedéseir ıl, illetve ezek önkormányzati vonatkozásairól.  
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Dr. Hadházy Ákos: A GYES és a GYED tervezett csökkentésére utalt az interpellációja címében. 
A tervezett intézkedés szerint csak két éves korig fog a GYED és a GYES járni a gyermekes 
édesanyáknak. Ez a leendı intézkedés nagyon súlyos anyagi helyzetbe hozhat családokat, hiszen 
kénytelenek lesznek visszamenni dolgozni, de ezt csak akkor tehetik meg, ha bölcsıdében 
helyezhetik el a gyermekeket. Várhatóan mekkora igényt fog ez jelenteni a bölcsıdében? 
Vannak-e a bıvítésre tervek, és ez várhatóan mekkora terhet fog jelenteni a városnak? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Ennek az intézkedésnek a megoldása elıkészítést igényel. Jelenleg 8 
csoporttal mőködik a bölcsıde, amely 80 férıhelyes, de gyakorlatilag 100 gyermek van. A 2008. 
évben az ellátottak száma 65 fı volt, 2009-ben pedig 60 fı. Az állami támogatás 547.000 
Ft/ellátott volt, a 2009. évi költségvetés viszont ezt megközelítıleg 7000 forinttal csökkentette. 
Ezentúl 13 családi napközi mőködik a város közigazgatási területén, ahol 90 3 év alatti gyermek 
ellátásáról tudnak gondoskodni. Ez azért is probléma, mert a 10.000 lakos alatti településeknek 
nem kötelezı feladata jelenleg a bölcsıdei ellátás, de a tervezett intézkedés következtében ezt is 
meg kell oldani, tehát a vonzáskörzetükben további településeknek fog ez gondot jelenteni. 
Nyilvánvaló, hogy a kormányzati intézkedés önkormányzati intézkedést fog igényelni, amely 
megterhelı lesz az önkormányzat számára. 
 
Dr. Hadházy Ákos: Elfogadja a választ. Megkérdıjelezi a tervezett kormányzati intézkedés 
szükségességét. 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Kiegészítésként elmondja, hogy a kiegészítı támogatás egy ellátottra 
531  eFt volt 2008. évben, 2009. évben pedig 697 eFt-ot fordított az ellátottakra az önkormányzat 
a saját költségvetésébıl. 
 

- Máté Péter interpellációja Leposa Gyula osztályveze tıhöz a Vasvári utca 
egyirányúsításával kapcsolatban.  

 
Máté Péter: A Vasvári utcában forgalmi rend átalakítás történt: az utcának egy része egyirányú 
lett. Ugyanakkor ez az átalakítás a forgalmat betereli arra a részre, ahol az iskolából a játszótérre 
mennek a gyerekek. Kéri, hogy ilyet a hivatal a képviselık tájékoztatása nélkül ne tegyen meg, a 
Gazdasági és Mezıgazdasági Bizottság ülésére be lehetne hozni ezeket a  tájékoztatásokat. 
 
Leposa Gyula: Erre a döntésre azért került sor, mert a Dienes Valéria Általános Iskola 
igazgatónıje kereste meg ıket azzal a problémával, hogy a Kecskés Ferenc utcában az intézkedés 
elıtt a déli oldalon álltak meg a szülık, és az úttesten átkelve mentek be az iskolába a gyerekek. 
Ezt balesetveszélyesnek minısítették, és próbáltak a kérelemnek megfelelı megoldást találni. 
Igaz, hogy nem egyeztették a képviselıkkel, de a jövıben megteszik ezt. 
 
Máté Péter: Elfogadja a választ, de a közgyőlés hozzon döntést arról, hogy a jövıben minden 
forgalmi rend változtatás elıtt értesítsék a körzet képviselıjét és a Gazdasági és Mezıgazdasági 
Bizottságot, és elıtte legyen egy egyeztetés.  
 
Dr. Haag Éva: A Szervezeti és Mőködési Szabályzatban ez szerepel a Gazdasági és 
Mezıgazdasági Bizottság feladat-és hatáskörei között. 
 
Ilosfai Gábor: Bejelenti, hogy visszavonja az interpellációját.  
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Németh Zoltán 15 óra 05 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 14 fı képviselı. 
 
- Dr. Gaál Zsuzsanna kérdése Leposa Gyula osztályveze tıhöz a Vasvári utca forgalmi 

rendjének változásával kapcsolatban.  
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: A Vasvári utcai lakosok sérelmezték a bekövetkezett forgalmi rend 
változást, mivel az érintetteket nem tájékoztatta a hivatal, továbbá a reggeli és a délutáni órákban 
az iskolát célzó forgalom a Vasvári utcára tevıdik át. Egyirányú is lett az utca, ami azt jelenti, 
hogy a város felıl közelítve csak nagy kerülıvel tudják megközelíteni az ingatlanukat. Az ott 
lakók ezt úgy értékelik, hogy az ingatlanuk komoly értékcsökkenést szenved el. Továbbá a 
Szekszárdi Vasárnapban az jelent meg, hogy a forgalmi rend csak 11-én változik meg, ezzel 
szemben a táblát már 2-án elhelyezték, azóta ott állt letakaratlanul a tábla, tehát gyakorlatilag már 
2-án bekövetkezett a forgalmi rend változás. Az ott élıknek van egy javaslata is, amely szerint az 
iskola azon részén, ahol faházak állnak - amelyek lebontása idıszerő lenne -, elképzelhetı lenne 
egy olyan bejárat kialakítása, ahol a szülık biztonságosan el tudnák helyezni a gyermeküket.  
 
Leposa Gyula: Az osztályt mindenképpen az a cél vezérelte, hogy a balesetveszély elhárítása 
megtörténjen, és pillanatnyilag azzal oldották meg a problémát, hogy nem a nagy forgalmú úton 
kell átmenni a gyerekeknek, hanem egy kisebb forgalmú úton. Meg fogják vizsgálni a felvetést is.   
 
Dr. Gaál Zsuzsanna: Elfogadja a választ. 
 
- Dr. Tóth Gyula kérdése az aljegyz ıhöz: „Védekezhetünk-e az allergiát okozó bizonyos 

tényezık ellen, és védekezhetünk-e a fentr ıl jöv ı áldás ellen?” címmel  
 
Dr. Tóth Gyula: Megelızhetık az allergia bizonyos fajtái. Minden esetben megteszünk-e 
mindent, amit megtehetnénk? A laktanya közelében lévı nyárfák kivágása szükséges lenne. 
Nagyon sok a galamb a városban, valamit kellene tenni. A legpatinásabb épületek elıtti terület 
van tele galambpiszokkal.  
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: A hivatal törekszik arra, hogy a gyomos területeket felderítsék, és a 
szükséges intézkedéseket megtegyék. Meg kell vizsgálni, hogy a Laktanya környékén lévı fák 
esetében mit lehet tenni. Ezt a hivatal meg fogja tenni. A hivatal meg fogja a vizsgálni annak a  
lehetıségét is, hogy mit lehetne tenni a galambokkal kapcsolatban, de elég korlátozottak lesznek 
a lehetıségek várhatóan.  
 
Dr. Tóth Gyula: Elfogadja a választ. 
 
- Kıvári László kérdése Leposa Gyula osztályvezet ıhöz a vízelvezet ık pályázati 

feltételrendszerével kapcsolatban . 
 
Kıvári László: 2007. decemberében a Minisztériumból megkeresték a Borvidéket, hogy 
várhatóan 2008-ban kiírásra kerül meliorációs, illetve mezıgazdasági útépítési pályázati 
lehetıség. Nagy örömmel vették ezt a tájékoztatót, amikor kiírásra került a pályázat, akkor a 
feltételrendszerbe bekerült néhány olyan szempont amely kizárta az önkormányzat pályázati 
lehetıségét, csak magánszemélyek pályázhattak, holott mindannyian tudják, hogy a dőlıutak 
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önkormányzati tulajdonban vannak. A jelenlegi feltételrendszerben sem történt változás, a bírálati 
rendszer olyan, hogy esélytelen lenne az önkormányzat. Ekkor egy felhívást tett az illetékes 
fıosztályvezetı irányukba, hogy próbálják a pályázati hátteret úgy leírni, hogy valóban 
önkormányzati utakról van szó, és a Borvidéknek ez kiemelten fontos. A kérés az volt, hogy a 
város dolgozza ki, és juttassa el a Minisztérium felé azt a szempontrendszert, amely alapján 
alkalmassá válhat az önkormányzat a pályázatra. Elkészült-e ez a szempontrendszer, és eljutott-e 
a Minisztériumba? 
 
Amreinné dr. Gál Klaudia: Jelezték, hogy a rendelet-tervezet hátrányosan érinti az 
önkormányzatokat. A polgármester úr már a tavalyi évben is jelezte, hogy nem megfelelı a 
rendelet-tervezet. Kapcsolatba lépett a Megyei Jogú Városok Szövetségének ügyvezetıjével, és 
megbeszélték, hogy eljuttatják a kezdeményezést a bírálati rendszerre vonatkozóan. Horváth 
István és Kósa Lajos polgármester urak kezdeményezni fogják a rendelet-módosítást. 
Amennyiben változás történik az ügyben a Megyei Jogú Városok Szövetsége tájékoztatást fog 
adni. 
 
Kıvári László: Elfogadja a választ. 
 
 
Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a nyilvános ülést 15 óra 25 
perckor berekesztette, ezt követıen a közgyőlés zárt ülésen folytatta munkáját.   
 
 

K m f. 
 
 
 
 
       Horváth István          Amreinné Dr. Gál Klaudia   
        polgármester             aljegyzı 
 
 
 
 


